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Punkter til drøftelser:     
 
1. Godkendelse af 

dagsorden 

 
Dagsorden d.d. 
Godkendt  
 

 
2. Godkendelse af 

referat  
 

 
Referat fra mødet den 7. februar 2022 
Godkendt  

3. Orienteringspunkter 
Nyt fra studieleder 

Intet nyt til dette punkt 

Nyt fra 
Studiekoordinator 

Intet nyt til dette punkt 

Nyt fra studerende Intet nyt til dette punkt 

Referat 
Emne  Møde i Studienævnet for Audiologi 

Dato og tidspunkt  7. marts 2022, kl. 09:00–12:00 

Sted Campus, OU41 

Inviterede  Studienævnsmedlemmer:  
Studieleder Christian Brandt (CB) – Klinisk Institut 
Lektor Tobias Neher (TN) – Klinisk Institut 
Studieadjunkt Helle Jung Andersen (HJA) – Klinisk Institut 
Jytte Kjærgaard Isaksen (JKI) – Institut for Sprog og Kommunikation 
Studerende Clara Nhi Tran (CNT) 
Studerende Omar Nasser Hallak (ONH) - online 
Studerende Esben Elmegaard Adelhelm (EEA) 
Studerende Hugo Isaac Devantier (HID) 
 
Observatører, suppleanter og administration 
Studiesekretær Vibeke Bennedsen (VB) – observatør 
Faglig vejleder Anne Roslyng-Jensen (ARJ) – observatør 
Studiekoordinator Anne-Sofie Holm Arnoldus – referent 
 

Afbud fra  
 

Esben Elmegaard Adelhelm, Clara Nhi Tran, faglig vejleder 

Mødeleder  Christian Brandt  
 



 

 Side 2 

4. Drøftelsespunkt 
Behandling af 
ansøgninger fra 
studerende (§ 18, 
stk. 4, nr. 4) 

Behandling af dispensationsansøgninger 
Sagsfremstilling: 
Information om indkomne ansøgninger til behandling i studienævnet 
fremgår af SAGA. Dispensationssagerne behandles til sidst i mødet. 
 
Indstilling 
De indkomne ansøgninger sagsbehandles af studienævnet. 
 

5. Studieordninger, 
kompetencebeskriv
elser og 
fagbeskrivelser (§ 
18, stk. 4, nr. 2) 

Arbejdsmængde på 3. semester, kandidatuddannelsen 
Sagsfremstilling 
Der er flere studerende der har givet udtryk for, at de finder 3. semester 
på kandidatuddannelsen særligt stressende.  
 
Indstilling 
Studienævnet diskuterer om der er for megen arbejdsbelastning tilknyttet 
3. semester  
 
Referat af punkt 
Hvor stor arbejdsbelastning er der generelt set på 3. semester, og er det 
for meget. HJ henviste til at evalueringerne viser, at de studerende 
anfører ”at gå ned med stress”. De stresser over arbejdsmængden. Dog 
viser tidligere undersøgelser, at de studerende ikke brugte nok tid på 
deres kandidatuddannelse. Det blev diskuteret og antaget, at ”stressen” 
kan skyldes at de studerende selv skal finde deres praktikpladser, og at 
det stresser dem. Der er derudover tre valgfag på semesteret, hvoraf det 
er muligt at tage to af dem i sommerferien i 2022. På 
kandidatuddannelsen skal de studerende være mere selvstændig, men 
CB og HJ har afholdt oplæg omkring de forskellige procedurer undervejs 
samt hvad de studerende skal.  Al information kan desuden findes online. 
De studerende er orienteret om muligheden for at tage deres praktik i 
sommerferien – det er desuden også muligt at påbegynde praktikken i 
foråret (såfremt det ikke påvirker den obligatoriske undervisning). CB 
henviste til at det kan være svært at undgå at praktikken ligger oven i 
undervisningen. HJ efterspurgte om undervisningen kan samles ved de to 
audiologi-valgfag? VB kigger på det. TN henviste desuden til, at det ikke 
er hele holdet der angiver at finde tredje semester svært. Der vurderes 
derfor ikke at være nogen grund til at overfortolke og handle for hurtigt, 
men i stedet se tiden an. Hvis det konsistent er et problem med 
semesteret, vil der blive handlet på det derefter.  
TN slog fast at der skal ikke laves om på at de studerende selv skal finde 
praktikpladser – det er en rigtig god øvelse for dem. Studienævnet 
tilsluttede sig dette.  
 
Beslutning 
Studienævnet diskuterede om der er for megen arbejdsbelastning 
tilknyttet 3. semester. Det blev besluttet at afvente, og se om problemet 
fortsætter førend der handles. VB samler audiologi-undervisning på tredje 
semester, hvor det er muligt. 
 

https://saga.sdu.dk/
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6. Kvalitetssikring og -
udvikling af 
uddannelse og 
undervisning (§ 18, 
stk. 4, nr. 1) 

 

Intet nyt til dette punkt  

7. Eksamensplanlæg
ning (§ 18, stk. 4, 
nr. 3) 
 

Eksamensplan foråret 2022 
Sagsfremstilling 
Eksamensplanen for foråret 2022 er klar til godkendelse 
 
Bilag 
Eksamen S22 
 
Referat af punkt 
Eksamensplanen er inkl. referater. På fjerde semester, er der eksamener 
svarende til 35 ECTS, og der skal tages hensyn til mange eksamener. 
Der var to datoforslag til Audiologiske Målemetoder II, men af hensyn til 
logistikken bliver eksamen placeret den 30/5. Undervisningen slutter 
medio maj, og spørgetimen arrangeres herefter.  
 
Beslutning 
Studienævnet gennemgik og godkendte eksamensplanen 
 

8. Øvrige sager (§ 18, 
stk. 4, nr. 5) 

Fremmøde til undervisning og arrangementer 
Sagsfremstilling 
HJA orienterer om lavt fremmøde ved informationsmødet vedr. praktik, 
hvor kun halvdelen dukkede om. Om end arrangementet er frivilligt, 
resulterer det i mange skriftlige henvendelser med spørgsmål 
efterfølgende.  
 
Referat af punkt 
HJ har afholdt praktikmøde for et par uger siden, hvor under halvdelen af 
årgangen mødte op; på trods af at der var undervisning forinden. Det 
resulterede i at spørgsmålene til de studerendes kommende praktik, kom 
ind via mails. Informationsmødet er frivilligt, men de studerende opfordres 
til fremmøde, da vigtig information bliver delt. TN og CB tilslutter sig at de 
oplever at færre studerende møder ind til undervisningen. På bacheloren 
er der Corona-årgange som ikke har været ”vant” til fremmøde. 
Studienævnet diskuterede, hvorvidt der var behov for sociale 
arrangementer – det tror ONH ikke vil have nogen effekt på fremmødet. 
ONH orienterede om, at han var bekendt med medstuderende der ikke 
var mødt op til praktikmødet, fordi at det ikke fremgik af MitSkema. 
Fremadrettet orienteres studiekoordinatoren om lignende 
møder/arrangementer, som så vil blive lagt i Community-rummet på 
Itslearning. TN tilslutter at det måske vil have en effekt i enkelte tilfælde, 
men oplever generelt at det er et problem med fremmøde til 
undervisningen (på særligt specifikke semestre). TN tilbyder 
hybridundervisning i noget af sin undervisning, men kan alligevel se, at 
kun halvdelen møder op og følger undervisningen (fysisk eller online).  
HJ er bekymret for fremtidige årgange der skal i praktik, når de ikke følger 
undervisningen eller møder op til planlagte møder. 
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ONH anmodede om at underviserne bliver bedt om at tydeliggøre for de 
studerende, at de skal møde ind og følge undervisningen. 
 
Beslutning 
Studienævnet diskuterede problemstillingerne. Lignende møder vil blive 
lagt ind i Itslearning på MitSkema, og der vil blive holdt øje med 
fremmødet.  
 
Er der problemer med at skaffe lærer bøger?  
Sagsfremstilling 
CB er blevet kontaktet af en journalist fra Sund og Hed, som var ved at 
undersøge en historie om, at der skulle være lærer bøger på audiologi-
uddannelsen, som studerende ikke har kunne skaffe eller som var meget 
svære at skaffe.  
 
Referat af punkt 
CB efterspørger om studienævnet er bekendt med, at de studerende 
skulle have problemer med at få fat i deres lærebøger. VB orienterer om, 
at biblioteket har længere leveringstid på lærebøger, men såfremt de er 
bestilt i god tid, har de studerende haft fin mulighed for at få fat i bøgerne. 
ONH informerer om at han har oplevet, at nogle obligatoriske bøger ikke 
har været til rådighed, og at de bøger har skulle købes online. 
 
Beslutning 
Studienævnet diskuterede problemstillingen, og ONH undersøger, hvilke 
bøger han har oplevet at det har drejet sig om. 
 

9. Eventuelt Sagsbehandling ved yderligere prøveforsøg 
JKI anmodede om, at det ved et fremtidigt studienævnsmøde vil blive 
diskuteret strukturelt, om problematikken i forhold til de mange ansøgninger 
om yderligere prøveforsøg.  
 
Åbent hus 
Der har været åbent hus i februar, som gik godt med fint besøg. 
Uddannelsen havde nogle dygtige studenterrepræsentanter med. 
Beklageligvis lå audiologis oplæg samtidig med medicins oplæg.  
Uddannelsen er også inviteret til havnekulturfestivallen i Odense, og HJ 
søger familievenlige ideer/inputs til festivalen som forløber over tre dage. 
HID orienterer om at der kan være flere fra hans årgang det kunne være 
klar til at deltage, og vender tilbage omkring dette til HJ. 
 

 
 

 
Christian Brandt  
Studienævnsformand/-studieleder 

 
Anne-Sofie Holm Arnoldus 
Studiekoordinator  

 
 
Med venlig hilsen 
Anne-Sofie Holm Arnoldus 


